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REVISTA PRESEI 
 

 Evaluarea secretarilor de stat - pe ordinea de zi a reuniunii CExN al PSD 
Reuniunea Comitetului Executiv Naţional (CExN) al PSD are loc miercuri, pe ordinea de zi fiind în principal 
evaluarea secretarilor de stat. 
 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a reafirmat luni că la şedinţa CExN de miercuri va urma să fie discutată evaluarea 
secretarilor de stat şi că nu are de gând "să execute pe nimeni". El a adăugat că guvernul va fi cel care va propune 
restructurarea sau comasarea unor instituţii. 
 
Dragnea a precizat, la finalul şedinţei Biroului Permanent Naţional la PSD de luni, că premierul Viorica Dăncilă a 
prezentat o informare privitoare la perioada de la instalare şi până în prezent, precum şi care sunt acţiunile pe 
care le-a întreprins. 
 
"De asemenea, s-a discutat un set de priorităţi pentru perioada următoare, a vorbit de asemenea cum a gândit 
comunicarea şi relaţionarea între guvern, parlament şi coaliţia de guvernare. S-a discutat de asemenea despre 
importantele priorităţi legislative, au vorbit cei doi lideri de grup de la Senat şi Camera Deputaţilor. (...) Am vorbit 
de asemenea despre CExN de miercuri, care va avea ca principal punct la ordinea de zi sperăm încheierea discuţiei 
despre evaluarea secretarilor de stat care sunt acum în funcţie", a precizat liderul PSD. 
 
Întrebat dacă s-a discutat despre restructurarea sau comasarea unor instituţii, Dragnea a spus: "Aştept de la 
guvern să vină cu aceste propuneri". 
 
El a susţinut că se înţelege bine cu preşedintele executiv al PSD, Niculae Bădălău. "Azi m-am înţeles foarte greu, 
pentru că era răcit cobză şi i-am şi luat ţigările din faţă. Le-am spus şi colegilor mei că sunt nişte prostii acele 
informaţii care au ieşit nu ştiu de unde. Am spus că eu, personal, nu am de gând că execut pe nimeni, nici pe 
domnul Oprişan, nici pe domnul Codrin Ştefănescu, nici pe domnul Niculae Bădălău, chiar nu", a afirmat Liviu 
Dragnea. 
 
În context, Dragnea a spus că exclude un vot în CExN de miercuri în care să se propună sancţionarea unor membri 
de partid. "Da, eu exclud această variantă, sub nicio formă eu nu voi propune şi dacă cineva va propune, voi 
încerca să uzez de influenţa mea în CExN să nu se ajungă la asta", a completat preşedintele PSD. 
 
Tot luni, premierul Viorica Dăncilă a declarat că nu a discutat despre comasări sau restructurări ale unor instituţii 
sau agenţii guvernamentale, apreciind că trebuie văzut mai întâi ce implică o astfel de situaţie. 
 
"Nu am vorbit încă de această comasare, nu am făcut nicio declaraţie legată de comasare. Ca să vorbim de o 
comasare, trebuie înainte să avem discuţii, să vedem ce implică acest lucru, să vedem criteriile pe care facem 
această comasare, să vorbim de criterii de performanţă, de indicatori calitativi', a precizat Viorica Dăncilă, 
întrebată, la sediul PSD, dacă s-a discutat despre comasarea unor funcţii din eşalonul doi, respectiv a unor agenţii, 
în perspectiva evaluării secretarilor de stat. 
 
Premierul a adăugat că evaluarea secretarilor de stat nu are în vedere şi o comasare sau restructurare. 
 
"Deocamdată am avut întâlniri cu miniştrii, am văzut situaţia din fiecare minister în parte. Am stabilit un program 
de lucru bazat pe date de execuţie a punctelor din programul de guvernare. Nu am vorbit încă despre acest lucru. 
Înainte de a lua o decizie, trebuie o analiză atentă. Când terminăm analiza, venim cu concluziile necesare. Încă nu 
putem vorbi de acest lucru. Aşa cum am spus, înainte de a lua o decizie, trebuie să facem o analiză atentă a ceea 
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ce implică fiecare decizie pe care o luăm. În momentul în care vom termina această analiză, putem să venim cu 
concluziile necesare', a spus Dăncilă, într-o declaraţie de presă susţinută la finalul şedinţei BPN al PSD. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 CCR a admis parţial sesizarea de neconstituţionalitate pe modificarea legii privind organizarea CSM. Decizia 
luată asupra ultimului act normativ din legile justiţiei 
Curtea Constituţională a României a admis parţial sesizarea de neconstituţionalitate privind modificarea Legii 317 
care vizează organizarea CSM. 
„Cu oarecare satisfacţie vă anunţ că ne-am pronunţat asupra celei de-a treia legi a Justiţiei, respectiv legea 317 
privind organizarea CSM. Soluţia este de admitere cu unanimitate a unor texte care vizează diverse puncte din 
legea de organizare, cinci la număr”, a precizat, marţi, preşedintele CCR, Valer Dorneanu. 
El a subliniat că unul dintre textele declarate neconstituţionale de CCR se referă la alegerea preşedintelui CSM, ca 
urmare a faptului că textul de lege contrazicea practic prevederi exprese ale Constituţiei. 
„Un text (declarat neconstituţional, n.r.) se referă la alegerea preşedintelui şi a vicepreşedinţilor CSM. Textul 
actual omitea, practic ocolea textul constituţional care spune că aceştia se numesc în urma alegerii de către plenul 
CSM. Ori textul pe care noi l-am criticat prevedea că preşedintele Secţiei de judecători este numit practic de drept 
în funcţia de preşedinte CSM şi vicepreşedintele, tot de drept, din rândul procurorilor. Textul contrazicea 
prevederile constituţionale”, a declarat Dorneanu. 
El a arătat că un alt text declarat neconstituţional, tot cu unanimitate de voturi, viza acea reglementare care 
prevedea că declaraţiile membrilor CSM privind poliţia politică sunt controlate de Comisia parlamentară de 
control al SRI. 
„Unele dintre texte, care se refereau la numirea procurorilor şi funcţiile de conducere din CSM, au fost respinse ca 
inadmisibile pentru că nu au fost motivate, s-a spus doar că sunt neconstituţionale. S-a respins cu majoriate de 
voturi critica cu privire la constituirea Comisiei (Comisia pentru legile Justiţiei, n.r.), cu privire la bicameralism şi 
alte texte care vizau motive extrinseci”, a mai spus Dorneanu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR: Doar judecătorul care a participat la dezbateri poate MOTIVA hotărârea/ Prevederile care ar putea 
aduce schimbări majore în dosarele penale 
CCR a admis, în 23 ianuarie 2018, obiecţia de neconstituţionalitate formulată de 29 de senatori aparţinând PNL, 
respectiv ÎCCJ, şi a constatat că dispoziţiile art.I pct.2, 4, 29 şi 61 din Legea pentru modificarea şi completarea Legii 
nr.304/2004 privind organizarea judiciară sunt neconstituţionale. În motivarea deciziei se arată că judecătorul 
care a participat la dezbateri şi la deliberări este acela care redactează/motivează hotărârea. În cazul în care acest 
lucru nu se întâmplă, decizia este lipsită de efecte. 
"În situaţia în care nu judecătorul care a participat la dezbateri şi la deliberări este acela care 
redactează/motivează hotărârea judecătorească, garanţiile pe care Constituţia şi legea le consacră pentru 
protejarea dreptului la un proces echitabil, pentru asigurarea unei justiţii imparţiale, înfăptuite în numele legii, 
rămân instrumente declarative, lipsite de efectivitate, inutile. Cu alte cuvinte, întreaga reglementare referitoare la 
independenţa justiţiei, la regulile de procedură penală sau civilă referitoare la soluţionarea cauzelor, la 
necesitatea săvârşirii unui act de justiţie motivat, este lipsită de efecte juridice dacă hotărârea judecătorească prin 
care „se spune dreptul” este întocmită de o persoană care nu îndeplineşte calitatea de judecător al cauzei, deci 
care este străină procedurii jurisdicţionale, actului deliberativ care a condus la soluţia adoptată şi, implicit, actului 
de justiţie în sine", se arată în motivarea Curţii la decizia luată pe sesizarea la modificarea Legii 304. 
Totodată, se constată că "motivarea hotărârii judecătoreşti este un act inerent funcţiei judecătorului cauzei, 
constituie expresia independenţei sale şi nu poate fi transferată către o terţă persoană. Motivarea nu constituie 
doar premisa unei bune înţelegeri a hotărârii, dar şi garanţia acceptării sale de către justiţiabil, care se va supune 
actului de justiţie având încrederea că nu este un act arbitrar. 
Ea reprezintă un element esenţial al hotărârii judecătoreşti", spun judecătorii Curţii. 
Tocmai de aceea, în condiţiile în care hotărârea judecătorească ar fi redactată/motivată de o altă persoană decât 
judecătorul cauzei, justiţiabilul este lipsit tocmai de aceste garanţii. 
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"În consecinţă, Curtea constată că dispoziţiile legale criticate care prevăd încadrarea unor persoane, foşti 
judecători care şi-au încetat activitatea din motive neimputabile, pentru redactarea proiectelor de hotărâri 
judecătoreşti sunt neconstituţionale, contravenind dispoziţiilor art.21 alin.(3), art.124 şi art.126 alin.(1) din 
Constituţie". 
Judecătorul CCR Livia Stanciu a emis o opinie separată în care apreciază că soluţia de respingere, ca neîntemeiată, 
a obiecţiei de neconstituţionalitate a dispoziţiilor Legii pentru modificarea şi completarea Legii nr.304/2004 
privind organizarea judiciară - prin care s-a constatat că celelalte dispoziţii ale legii supuse controlului de 
constituţionalitate, altele decât cele de la pct.1 din dispozitiv, sunt constituţionale în raport de criticile formulate - 
a fost pronunţată cu nesocotirea prevederilor constituţionale ale art.64 şi art.65 referitoare la principiul 
autonomiei Camerelor Parlamentului, ale art.16 alin.(1) referitoare la principiul egalităţii în faţa legii, ale art.74 
alin.(4) privind prezentarea propunerilor legislative de către senatori şi deputaţi numai în forma cerută pentru 
proiectele de legi şi ale art.148 alin.(2) şi (4) referitoare la angajamentele pe care România şi le-a asumat prin 
aderarea la Uniunea Europeană. 
Stanciu apreciază, totodată, că prin înfiinţarea - în baza art.I pct.45 din legea supusă controlului de 
constituţionalitate – în cadrul Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, a Secţiei pentru 
Investigarea Infracţiunilor din Justiţie, având o competenţă materială după calitatea persoanei (judecător sau 
procuror, inclusiv judecător sau procuror militar şi membri ai Consiliului Superior al Magistraturii) au fost încălcate 
prevederile constituţionale ale art.16 alin.(1) referitoare la principiul egalităţii în faţa legii şi ale art.148 alin.(2) şi 
(4) referitoare la angajamentele pe care România şi le-a asumat prin aderarea la Uniunea Europeană. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Comisia SRI se sesizează după înregistrările lui Vlad Cosma: Vrem să ştim dacă Dragoş e angajat SRI 
Claudiu Manda, şef al Comisiei de Control al SRI, a anunţat marţi că va trimite o adresă Serviciului prin care va 
cere detalii despre "Dragoş", persoana care apare în înregistrările făcute publice de Vlad Cosma şi dacă acesta e 
angajat SRI. Totodată, comisia vrea să ştie relaţia SRI- DNA Ploieşti. 
"Legat de scandalul sau, mă rog, lucrurile apărute în spaţiul public în ultimele două zile, Comisia s-a sesizat şi am 
hotărât să trimitem către SRI o solicitare sau o întrebare dacă domnul Dragoş la care făcea referire domnul 
procuror Portocală este un angajat al SRI şi dacă da, care era natura relaţiilor între SRI şi unitatea de parchet de la 
DNA Ploieşti. Ne-am sesizat pentru că am văzut inclusiv în spaţiul public o astfel de referire, că Dragoş ar fi fost un 
ofiţer SRI şi vrem să ştim dacă este adevărat şi care era natura acestor colaborări", a declarat Claudiu Manda, şef 
al Comisiei de Control al SRI. 
Postul Antena 3 a difuzat, duminică seară, o înregistrare prezentându-l pe Vlad Cosma, care a arătat că procurorii 
Mircea Negulescu şi Lucian Onea au încercat să inventeze dosare în baza unor "probe fabricate" unor oameni 
politici şi de afaceri, printre care şi lui Sebastian Ghiţă. Totodată, fostul deputat a dezvăluit cum procurorul DNA 
Ploieşti Lucian Onea i-ar fi cerut să modifice anumite documente şi probe care ar fi fost folosite ulterior în dosar. 
La un moment dat, în înregistrare, Mircea Negulescu vorbeşte cu un anume Dragos pentru a se identifica dacă un 
număr de telefon este activ şi dacă persoana se află în ţară. În spaţiul public au apărut informaţii că acesta este un 
fost şef din cadrul SRI Prahova. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Un fost preşedinte şi un ex-premier, precum şi doi şefi ai SRI, audiaţi în comisia de control al Serviciului 
Român de Informaţii 
Claudiu Manda, şeful Comisiei de Control al SRI,a anunţat marţi datele la care vor fi audiaţi preşedintele Senatului, 
fostul şef de stat, Traian Băsescu, dar şi foştii şefi ai Serviciului de Informaţii, primul care va ajunge în faţa 
parlamentarilor fiind Călin Popescu Tăriceanu. 
Potrivit lui Claudiu Manda, audierile vor avea loc în: 
- 20 februarie- Călin Popescu Tăriceanu 
-27 februarie- George Maior 
-6 martie- Florian Coldea 
-13 martie- Traian Băsescu 
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"Pentru săptămâna viitoare, marţi pe data de 20 februarie, va fi invitat la comisie dl Călin Popescu-Tăriceanu. 
Domnia sa a şi confirmat. Pe data de 27 februarie, tot marţi, îl invităm la comisie pe dl George Maior, urmând ca 
la o săptămână după, în speţă 6 martie, să vină la comisie dl Florian Coldea. Iar in săptămâna următoare o să-i 
propunem d-lui preşedinte Traian Băsescu să vină la comisie când îi permite timpul domniei sale şi în contextul în 
care putem să avem şedinţă de comisie - ne-am dori să fie data de marţi, să vedem dacă dl Traian Băsescu poate 
să fie pe 13 martie la comisie, urmând ca după aceea celelalte persoane despre care s-a vorbit in spaţiul public să 
stabilim când le invităm", a declarat, marţi, Claudiu Manda. 
Preşedintele Senatului, Călin Popescu-Tăriceanu, a confirmat, sâmbără, că va merge la Comisia de Control a 
activităţii SRI, după ce a fost invitat de către şeful acesteia, Claudiu Manda. Tăriceanu a avut mai multe ieşiri 
publice în care a acuzat existenţa unui stat paralel, al unui sistem care ghidează din umbră şi încearcă să 
acapareze toate instituţiile statului. 
Fostul şef al SRI, actual ambasador în SUA, George Maior, este aşteptat, în data de 27 februarie, la Comisia SRI, 
după ce vineri a discutat mai bine de o oră cu şeful comisiei, Claudiu Manda. Discuţiile au avut loc departe de 
ochii jurnaliştilor, care nu au avut deloc acces în Parlament pe perioada întâlnirii. Numele lui George Maior a fost 
invocat în mod repetat de către cei audiaţi în Comisia de Control a SRI cu privire la faptul că acesta avea 
cunoştinţă de implicarea în toate structurile ale serviciului. 
Florian Coldea, fostul adjunct al Serviciului, urmează să ajungă în Comisia de Control SRI în data de 6 martie, după 
ce a fost acuzat de mai multe persoane că a coordonat o adevărată acţiune de acaparare a instituţiilor statului şi 
are cunoştinţă de implicarea SRI în Justiţie. 
Fostul preşedinte Traian Băsescu va fi audiat în data de 13 martie, după ce anul trecut Claudiu Manda a anunţat 
de mai multe ori că urmează să fie chemat în comisie. 
Advertisement 
Audierile în lanţ au pornit după ce Daniel Dragomir, fost colonel SRI, a făcut mai multe dezvăluiri în faţa 
membrilor comisiei despre modul în care a acţionat Serviciul Român de Informaţii. El a vorbit despre "culoarele" 
din presă şi justiţie, adică practici prin care SRI ar fi influenţat dosarele penale, în timp ce se baza pe o anumită 
susţinere în media. 
La acea vreme, Dragomir a prezentat şi o listă cu 65 de nume, printre care 11 jurnalişti, 15 politicieni, 12 persoane 
din Justiţie, care ar putea să confirme declaraţiile sale. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Audierea lui Liviu Dragnea pe tema acuzaţiilor aduse SPP, respinsă în Comisia de Apărare din Senat. Se 
pregăteşte o comisie de anchetă 
Comisia de Apărare din Senat a respins, marţi, posibilitatea audierii lui Liviu Dragnea în legătură cu acuzaţiile 
aduse SPP, urmând ca într-o şedinţă comună cu membrii comisiei similare din Camera Deputaţilor să se decidă 
audierea liderului PSD sau constituirea unei comisii speciale ori de anchetă. 
”Vă citesc din Constituţia României, articolul 64, alin. 4: <Fiecare Cameră îşi constituie comisii permanente şi poate 
institui comisii de anchetă sau alte comisii speciale. Camerele îşi pot constitui comisii comune>. Eu vă propun ca 
acest subiect să fie discutat într-o şedinţă comună, Cameră-Senat”, a solicitat senatorul PSD Nicolae Moga. 
Supusă la vot, cererea social-democratului a fost aprobată cu şapte voturi ”pentru” şi două abţineri. 
Liberalii propuseseră audierea lui Liviu Dragnea, preşedintele PSD, în baza art. 15, lit. d) din Regulamentul de 
organizare şi funcţionare al Comisiei pentru apărare, ordine publică şi siguranţă naţională a Senatului, pe tema 
declaraţiilor legate de activitatea Serviciului de Protecţie şi Pază. 
”Noi considerăm că atât timp cât planează asupra unor instituţii anumite susţiciuni, este foarte important ca cel 
care lansează în spaţiul public astfel de afirmaţii, în speţă dl. deputat Liviu Dragnea, să vină să ne precizeze, să 
aducă dovezi, astfel încât interviurile dumnealui să nu fie numai simple poveşti pescăreşti, ci să vedem dacă sunt 
susţinute de poveşti”, a declarat senatorul PNL Nicoleta Pauliuc. 
Propunerea PNL a fost respinsă cu cinci voturi ”împotrivă” şi patru ”pentru”. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Moment important în dosarul Tel Drum în plin scandal al înregistrărilor cu procurorii DNA 
Judecătorii de la Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie discută miercuri contestaţia depusă de Tel Drum, prin care 
societatea cere ridicarea sechestrului pus de DNA pe bunurile şi conturile companiei, informează agerpres.ro.  
La termenul anterior, din 31 ianuarie 2017, un avocat al companiei Tel Drum a solicitat recuzarea judecătorului 
Valentin Horia Şelaru, pe motiv că magistratul s-ar mai fi pronunţat în acest dosar, însă cererea a fost respinsă.  
 
Pe 17 ianuarie, DNA a anunţat că a pus sechestru asupra tuturor bunurilor mobile şi imobile ale SC Tel Drum SA, 
precum şi poprire asupra sumelor de bani existente sau care urmează a fi virate de terţi, cu orice titlu, în conturile 
bancare deţinute de aceasta, până la concurenţa sumei de 32.118.589 lei, reprezentând suma foloaselor 
necuvenite şi suma cu care s-a sustras de la plata obligaţiilor fiscale către stat. 
Tot atunci, procurorii au extins urmărirea penală faţă de compania Tel Drum pentru săvârşirea infracţiunilor de 
constituire a unui grup infracţional organizat, evaziune fiscală în formă continuată şi complicitate la două 
infracţiuni de abuz în serviciu cu obţinere de foloase necuvenite pentru sine sau altul. 
 
Iniţial, în noiembrie 2017, compania Tel Drum a fost pusă sub acuzare pentru săvârşirea mai multor infracţiuni, 
între care obţinerea nelegală, pe bază de documente false, a unor finanţări din fonduri europene, pentru lucrări 
de reabilitare de drumuri judeţene din judeţul Teleorman.  
 
Liviu Dragnea este urmărit penal în acest dosar pentru constituire de grup infracţional, abuz în serviciu şi 
infracţiuni referitoare la fraudare de fonduri, fapte care ar fi fost săvârşite în dosarul "Tel Drum" în calitate de 
preşedinte al Consiliului Judeţean Teleorman. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Laura Codruța Kovesi, mesaj pentru Antena 3: 'Nu am făcut niciodată presiuni sau activități de imixtiune ' 
Laura Codruța Kovesi a oferit, în premieră, un răspuns Antena 3, după ce procurorul Mihaiela Iorgu Moraru a 
acuzat-o că i-ar fi dat ordine în anumite dosar. 
”Nu a existat nicio discuţie cu vreun procuror din cadrul DNA sau cu procurorul Iorga Moraru Mihaiela referitoare 
la vreun dosar privind un ministru care putea sa ajungă premier. Nu am făcut niciodată presiuni sau activități de 
imixtiune în activitatea vreunui procuror.. Altor afirmații făcute de diferite persoane inculpate în dosare penale 
ale DNA, îmi rezerv dreptul de a nu le da replică.”, e mesajul lui Kovesi. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Ce a scris ministrul japonez al Justiţiei, pe Twitter, după întâlnirea cu Tudorel Toader  
Ministrul Justiţiei din Japonia, Yōko Kamikawa, a publicat pe Twitter două imagini după întâlnire cu omologul 
român, Tudorel Toader, alături de un scurt mesaj. 
"Am primit astăzi vizita ministrului Justiţiei din România, Tudorel Toader. Ministrul Tanigaki (fost ministru al 
Justiţiei în Japonia - n.r.) a vizitat România în august 2013 şi a făcut o declaraţie comună de cooperare între cele 
două ministere ale Justiţiei. Am confirmat că o să întărim în continuare parteneriatul nostru prin participare la 
Congresul din Kyoto şi prin împărtăşirea de informaţii şi experienţă în chestiuni legislative", a scris ministrul 
Japonez pe Twitter, alături de cele două imagini. 
Ministrul Justiției, Tudorel Toader, este de duminică, 11 februarie, în capitala Japoniei, unde are loc reuniunea cu 
tema "Aprofundare tehnică în domeniul regenerării urbane". Evenimentul este organizat de Centrul de Instruire 
pentru Dezvoltare al Băncii Mondiale, din Tokyo, în colaborare cu Guvernul Japoniei și cu orașele Yokohama și 
Kawasachi. Ministrul Justiției anunțase că participă la reuniune în perioada 11- 17 februarie, însă vizita va fi 
scurtată din cauza situaţiei din ţară. Tudorel Toader va participa la şedinţa Guvernului de joi, 15 februarie. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Indemnizaţia pentru mame ar putea scădea prin mărirea CAS, pe fondul revoluţiei fiscale/ Ministrul 
Teodorovici: Se discută ca astfel de situaţii să fie acoperite, astfel încât oamenii să nu piardă 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
https://www.agerpres.ro/
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/laura-codru--a-kovesi_103.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/antena-3_246.html
https://twitter.com/Kamikawa_Yoko/status/963339379052724225
https://twitter.com/Kamikawa_Yoko/status/963339379052724225


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Ministerul Finanţelor Publice caută o soluţie pentru ca majorarea contribuţiilor sociale să nu genereze eventuale 
scăderi ale indemnizaţiilor de creştere a copilului, a afirmat, marţi, ministrul de Finanţe, Eugen Teodorovici. 
”Astăzi şi mâine la Ministerul de Finanţe, Ministerul Muncii, se discută ca eventuale astfel de situaţii să fie 
acoperite legal, apoi şi material. Nu spun care ar fi soluţia. Ideea e să identificăm astfel de posibile situaţii, după 
care să vedem care e cea mai bună abordare astfel încât oamenii să nu piardă. Contează interesul omului”, a 
declarat Eugen Teodorovici. 
Mamele care îşi iau concediul medical pre şi/sau post natal de 126 de zile plătesc contribuţii sociale majorate de 
la 10,5% în 2017 la 25% în 2018, astfel că indemnizaţia lor pentru acest concediu ar putea scădea proporţional, a 
declarat marţi Claudia Sofianu, expert fiscal în cadrul EY România. 
„Indemnizaţia aferentă concediului medical pre şi post natal scade sau ar putea să scadă pentru că, în primul rând, 
cota de contribuţie de asigurări sociale în cuantum de 10,5% până în decembrie anul trecut, creşte - din ianuarie 
2018 - la 25%. Avem astfel un procent mai mare care se datorează, ca urmare a transferului contribuţiei de 
asigurări sociale de la angajator la angajat. În al doilea rând, baza de calcul la care se aplică această cotă de 
contribuţie este crescută, pentru că salariul mediu brut pe economie a crescut, ajungând de la 3.131 de lei la 4.162 
de lei”, a spus Claudia Sofianu, Partener, liderul diviziei Impozit pe venit şi Contribuţii sociale în cadrul EY 
România. 
Potrivit Claudiei Sofianu, scăderea se referă la acel concediu medical de 126 de zile pe care mama sau viitoarea 
mamă poate să le ia şi înainte naştere, dar cu condiţia ca după naştere să rămână un rest de cel puţin 42 de zile 
din respectivul concediu. „E o indemnizaţie de concediu medical care înlocuieşte venitul salarial pe care mama îl 
obţine în mod normal, şi nu este afectată indemnizaţia de creştere a copilului care este plătită de către stat”, a 
precizat reprezentanta EY România, în cadrul unei conferinţe organizate la Bucureşti de compania de consultanţă. 
Consultant: Indemnizaţia pentru mame ar putea scădea prin mărirea CAS, pe fondul revoluţiei fiscale 
Mamele care îşi iau concediul medical pre şi/sau post natal de 126 de zile plătesc contribuţii sociale majorate de 
la 10,5% în 2017 la 25% în 2018, astfel că indemnizaţia lor pentru acest concediu ar putea scădea proporţional, a 
declarat marţi Claudia Sofianu, expert fiscal în cadrul EY România. 
„Indemnizaţia aferentă concediului medical pre şi post natal scade sau ar putea să scadă pentru că, în primul 
rând, cota de contribuţie de asigurări sociale în cuantum de 10,5% până în decembrie anul trecut, creşte - din 
ianuarie 2018 - la 25%. Avem astfel un procent mai mare care se datorează, ca urmare a transferului contribuţiei 
de asigurări sociale de la angajator la angajat. În al doilea rând, baza de calcul la care se aplică această cotă de 
contribuţie este crescută, pentru că salariul mediu brut pe economie a crescut, ajungând de la 3.131 de lei la 
4.162 de lei”, a spus Claudia Sofianu, Partener, liderul diviziei Impozit pe venit şi Contribuţii sociale în cadrul EY 
România. 
Potrivit Claudiei Sofianu, scăderea se referă la acel concediu medical de 126 de zile pe care mama sau viitoarea 
mamă poate să le ia şi înainte naştere, dar cu condiţia ca după naştere să rămână un rest de cel puţin 42 de zile 
din respectivul concediu. „E o indemnizaţie de concediu medical care înlocuieşte venitul salarial pe care mama îl 
obţine în mod normal, şi nu este afectată indemnizaţia de creştere a copilului care este plătită de către stat”, a 
precizat reprezentanta EY România, în cadrul unei conferinţe organizate la Bucureşti de compania de consultanţă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Formularul 600 nu dispare, ci se transformă. Ministrul Finanţelor anunţă că se va încerca o comasare a cinci 
declaraţii într-una singură. Nu se renunţă la estimarea veniturilor 
Ministrul de Finanţe, Eugen Teodorovici, a declarat, marţi, că, în privinţa Formularului 600, ”lumea trebuie să stea 
liniştită”, el precizând că MFP va definitiva în cursul acestei săptămâni mecanismul de comasare a celor cinci 
formulare, printre care şi Declaraţia 600, într-unul singur. 
”Nu se amână. Rămâne cum s-a anunţat la nivelul Guvernului. Avem acea ordonanţă care a amânat termenul 
până la 15 aprilie, timp în care noi vom propune echipei guvernamentale un nou mecanism, astfel încât inclusiv cu 
actul normativ care să schimbe din punct de vedere legal acest lucru, act normativ care va fi aprobat probabil în 
prima parte a lunii martie, astfel încât nimeni să nu fie afectat nici de primul termen de plată şi nici de ceea ce mai 
urmează. Lumea să stea liniştită”, a declarat ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici 
El a apreciat că în cursul acestei săptămâni va fi definitivat mecanismul. 
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”După aceea, după ce vom avea o discuţie la nivel de Guvern şi va fi agreat, apoi începe discuţia publică pe fiecare 
propunere în parte, să vedem dacă mai sunt şi alte propuneri. Eu zic că săptămâna asta e gata mecanismul la 
Ministerul de Finanţe. Va fi o comasare de formulare pentru persoane fizice. Sunt cinci formulare de acest tip. Vom 
încerca o comasare la unul singur. De asemenea, cei care au depus nu o să mai depună aceste formulare. În cazul 
în care sumele din formularul iniţial sunt mai mari decât ceea ce vor estima pe anul în curs, adică mergem pe 
estimare şi nu pe ceea ce s-a realizat în 2017. Nu-şi va pierde nimeni calitatea de asigurat, pentru că suntem în 
termenul legal de la ultima plată şi până în prezent. Am spus că vom veni cu o ordonanţă de urgenţă exact înainte 
de cele 90 de zile, în aşa fel încât nimeni să nu-şi piardă această calitate de asigurat”, a adăugat Teodorovici. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Finanţelor îşi NUANŢEAZĂ declaraţiile pe IMPOZITAREA Bisericii: 'O să discutăm cu Patriarhia...' 
Autorităţile doresc să aibă o discuţie cu Patriarhia Română în ceea ce priveşte implicarea acesteia în zona socială, 
a declarat marţi Eugen Teodorovici, ministrul Finanţelor Publice, la Palatul Parlamentului. 
"Nu am discutat încă, vom avea o discuţie pentru că aşa e normal să fie. Am vorbit cu patriarhul şi înainte, şi în 
2015, şi cu ani în urmă, dar nu este o impozitare a Bisericii. România, din păcate, are o situaţie în zona socială 
destul de neplăcută. Vă dau un exemplu: centrele de plasament. Să mergeţi să vedeţi cum sunt, din păcate, 
astăzi", a spus Teodorovici. 
 
El a precizat că vrea să găsească o soluţie financiară pentru ca acei copii să aibă o viaţă mai bună. 
 
"Nu fac decât să găsim încă o soluţie financiară astfel încât acei copii să aibă o viaţă mai bună. Nimic altceva, nu ia 
nimeni niciun ban în plus la stat. Nu asta a fost propunerea. În orice ţară, nu numai statul se implică, sunt structuri 
nonprofit, Biserica care se ocupă de zona socială. O să avem o discuţie. O să discutăm cu Patriarhia să vedem când 
sunt dispuşi pentru o dată, o oră", a explicat ministrul Finanţelor. 
 
Eugen Teodorovici a declarat, la sfârşitul săptămânii trecute, că sumele pe care teoretic statul ar trebui să le ia ca 
impozit Bisericii Ortodoxe Române (BOR) vor rămâne în cadrul bisericii pentru activităţi cu caracter social. 
"Nu vorbesc despre o impozitare a Bisericii, doar în a sublinia mult mai bine şi mai clar rolul acesteia pe care îl are 
în societate vizavi de problemele cu caracter social. Adică, acele sume pe care statul teoretic ar trebui să le ia 
rămân la Biserică. Nu le ia statul deloc, iar biserica de acei bani întreprinde activităţi cu caracter social pe care 
statul le menţionează şi anume: copii cu probleme, persoane cu dizabilităţi, oameni în vârstă", a precizat, 
sâmbătă, Eugen Teodorovici, într-o emisiune la Antena 3, în care a fost întrebat dacă mai susţine impozitarea 
bisericii potrivit unor declaraţii făcute anul trecut în acest sens. 
 
În ceea ce priveşte modul în care poate fi verificată Biserica dacă a derulat acele activităţi sociale, mai ales că în 
momentul de faţă biserica nu plăteşte impozit pe ceea ce vinde şi pe serviciile pe care le oferă populaţiei, 
Teodorovici a răspuns: "E posibil să se aplice o sumă forfetară". 
 
În luna iunie 2017, Eugen Teodorovici susţinea impozitarea bisericii şi le cerea reprezentanţilor BOR să ajungă în 
secolul XXI. 
 
"Biserica trebuie să înţeleagă şi să aleagă. Trăim în secolul XXI. Este nevoie de bani, de foarte mulţi bani. Sunt 
subiecte pe care biserica probabil nu le îndrăgeşte, dar trebuie să găsim un compromis. E o discuţie pe care am 
început-o în 2015 cu Patriarhul, nu într-un mod direct, dar am lăsat să se înţeleagă faptul că undeva, cândva, într-
un viitor foarte apropiat trebuie să discutăm despre acest subiect. Putem să găsim o formulă pe care şi Biserica să 
o accepte, şi populaţia să o primească foarte bine şi anume: trebuie să vedem care sunt acele activităţi cu caracter 
economic care pot fi impozitate", declara Teodorovici în vara anului trecut. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Ministrul Finanţelor: Statul trebuie să încurajeze munca, nu nemunca 
Toate cheltuielile publice trebuie verificate, iar în a doua parte a anului Guvernul va veni cu un raport, pentru că 
statul trebuie să încurajeze munca, nu nemunca. Sunt declarațiile făcute, la postul public de televiziune, de 
ministrul Finanţelor Eugen Teodorovici. 
„În sistemul bugetar vorbim despre 1,2 milioane de salariaţi. Trebuie să analizăm toate cheltuielile publice. Vom 
veni cu un raport în a doua parte a anului. Din păcate, este o situaţie în care e mai bine să munceşti la stat decât la 
privat. Fiecare om însă trebuie să justifice ceea ce face. Făcând achiziţiile centralizat, se pot reduce cheltuielile 
bugetare. Statul trebuie să încurajeze munca, nu nemunca, cea ce implică o serie de măsuri, prin care să punem 
omul să facă ceva pentru banii pe care statul îi acordă, ca ajutor social, de exemplu”, a spus Teodorovici, citat 
de Agerpres. 
Potrivit ministrului Finanţelor, în acest an nu se va lua în discuţie introducerea impozitului pe gospodărie sau a 
impozitului global. 
„Trebuie să învăţăm să vorbim mai puţin şi doar când lucrurile sunt foarte clare atunci trebuie să le comunicăm. 
Anul acesta nu discutăm despre impozitul global sau impozitul pe gospodărie. Cei care ţipă acum sunt cei care 
tăiau în trecut. Hai să lăsăm cartea neagră şi să discutăm despre soluţii. Indiferent că suntem de dreapta sau de 
stânga, scopul nostru comun este bunăstarea românilor”, a subliniat Eugen Teodorovici. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Camera Deputaților. Persoanele condamnate pot candida la parlamentare 
Comisia juridică a Camerei Deputaţilor a dat, marţi, raport de respingere iniţiativelor legislative ale PNL 
referitoare la alegerea primarilor în două tururi de scrutin şi la interdicția ca persoanele care au suferit 
condamnări penale definitive să nu poată candida la alegerile parlamentare. 
Deputații PSD Eugen Nicolicea și Florin Iordache.  
Proiectul privind alegerea primarilor în două tururi prevede că „dacă niciunul dintre candidaţi nu a obţinut 
majoritatea voturilor valabil exprimate, fapt care se consemnează în procesul-verbal încheiat de biroul electoral 
de circumscripţie, se organizează un al doilea tur de scrutin”. 
 
„La al doilea tur de scrutin participă numai candidaţii clasaţi pe primele două locuri, respectiv candidaţii aflaţi în 
situaţie de balotaj. În al doilea tur de scrutin este declarat primar candidatul care a obţinut cel mai mare număr de 
voturi valabil exprimate”, mai prevede proiectul. 
 
Cel de-al doilea proiect al PNL respins de deputaţii jurişti ar stabili o interdicție pentru persoanele care au suferit 
condamnări penale definitive de a candida la alegerile parlamentare. 
 
„Nu pot candida persoanele care, la data depunerii candidaturii, nu îndeplinesc condiţiile prevăzute de lege, 
condiţiile prevăzute la art. 37 din Constituţia Romaniei, republicată, pentru a fi alese şi persoanele care la data 
depunerii candidaturii au suferit condamnări penale definitive”, prevede proiectul. 
 
Cele două proiecte urmează să intre în dezbaterea plenului Camerei Deputaţilor. Depuse în 2017, ele au fost 
respinse anterior de Senat. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Curtea Constituțională respinge modificările la guvernanţa corporativă 
Legea pentru modificarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr.109/2011 privind guvernanţa corporativă a 
întreprinderilor publice este neconstituţională, a stabilit, marţi, Curtea Constituţională, care a admis astfel 
obiecţia de neconstituţionalitate formulată de deputaţii PNL. 
CCR arată că legea a fost adoptată cu încălcarea principiului bicameralismului. Modificările legislative vizau să 
elimine obligaţia numirii de manageri independenţi politic în conducerea executivă şi în Consiliile de Administraţie 
ale unor companii de stat, între care Hidroelectrica, Nuclearelectrica, Aeroporturi Bucureşti, Romgaz, 
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Transelectrica, Administraţia Porturilor Maritime, Complextul Energetic Oltenia, Romsilva sau Poşta Română, 
potrivit News.ro. 
CCR anunţă că a admis, cu unanimitate de voturi, obiecţia de neconstituţionalitate şi a constatat că Legea pentru 
modificarea art.1 alin.(3) din Ordonanţa de urgenţă a Guvernului nr.109/2011 privind guvernanţa corporativă a 
întreprinderilor publice este neconstituţională. 
Curtea a constatat, în esenţă, că legea a fost adoptată cu încălcarea principiului bicameralismului, reţinând, 
totodată, că dispoziţiile art.I teza finală şi ale art.II din aceasta, referitoare la mandatarea Guvernului de a emite 
hotărâri prin care să prevadă excluderea altor entităţi economice de la aplicarea regimului juridic prevăzut de 
Ordonanţa de urgenţă a Guvernului nr.109/2011, contravin rolului constituţional al Parlamentului de unică 
autoritate legiuitoare a ţării, precum şi regimului constituţional al hotărârilor de Guvern. 
Obiecţia de neconstituţionalitate a Legii pentru modificarea art.1 alin.(3) din Ordonaţa de urgenţă a Guvernului 
nr.109/2011 privind guvernanţa corporativă a întreprinderilor publice a fost formulată de 64 de deputaţi liberali şi 
a fost depusă la CCR în 27 decembrie 2017. 
"În ceea ce priveşte modificările aduse OUG 109/2011 privind guvernanţa corporativă a întreprinderilor publice, 
au fost sesizate numeroase încălcări ale tehnicii legislative în procesul de elaborare şi de adoptare a proiectului de 
lege, precum şi instituirea unui regim juridic extraordinar care conferă Guvernului atribuţii ce depăşesc cadrul 
constituţional”, se arată în textul sesizării trimise CCR.  
Modificările la această lege, adoptate în decembrie 2017 de Camera Deputaţilor, au fost contestate şi de Fondul 
Proprietatea, care este acţionar minoritar în mai multe companii de stat şi care a cerut preşedintelui Klaus 
Iohannis reexaminarea actului normativ, susţinând că aceste modificări "au golit practic de conţinut ordonanţa 
privind guvernanţa corporativă".  
"Fondul Proprietatea este consternat de adoptarea de către Camera Deputaţilor a unor amendamente la OUG 
109/2011 privind guvernanţa corporativă, care exceptează peste 100 de companii de stat de la aplicarea acestei 
legi, golind-o practic de conţinut şi făcând-o inaplicabilă. Printre companiile exceptate, dintre care unele sunt 
listate pe bursă, se numără unele dintre cele mai valoroase întreprinderi de stat din România: Hidroelectrica, 
Nuclearelectrica, Aeroporturi Bucureşti, Romgaz, Transelectrica, Administraţia Porturilor Maritime SA Constanţa şi 
CE Oltenia", arăta, la momentul adoptării modificărilor, Fondul Proprietatea. 
Potrivit Fondului Propietatea, implicaţiile amendamentelor votate de Camera Deputaţilor sunt, printre altele, 
eliminarea obligaţiei numirii de manageri profesionişti şi independenţi politic în conducerea executivă şi în 
Consiliile de Administraţie ale companiilor de stat, eliminarea obligaţiei companiilor de stat privind raportarea 
publică şi transparentă a situaţiilor financiare anuale şi semestriale, eliminarea obligaţiei de a publica identitatea, 
experienţa profesională şi remuneraţia managerilor din conducerea companiilor de stat, eliminarea posibilităţii 
acţionarilor minoritari de a numi membri în Consiliile de Administraţie din cadrul companiilor de stat şi îngrădirea 
accesului acestora la informaţii din cadrul companiei, respectiv eliminarea obligaţiei companiilor de a publica in 
mod transparent hotărârile adoptate de către acţionari pe website-urile companiilor. 
Potrivit proiectului, Executivul va putea adopta Hotărâri de Guvern prin care va decide la ce companii poate fi 
aplicat managementul profesionist.  
(Sursa: news.ro) 
 

 BNR: Investiţiile directe în România au crescut uşor în 2017, dar datoria externă a urcat cu un miliard de euro 
Investiţiile directe ale nerezidenţilore în România au însumat anul trecut 4,586 miliarde euro, faţă de 4,517 
miliarde euro în 2016, informează BNR într-un comunicat. 
Participaţiile la capital (inclusiv profitul reinvestit net estimat) au însumat 3,822 miliarde euro, iar creditele 
intragrup au înregistrat valoarea netă de 764 milioane euro. 
În perioada ianuarie – decembrie 2017 contul curent al balanţei de plăţi a înregistrat un deficit de 6,464 miliarde 
euro, comparativ cu 3,498 miliarde euro în perioada ianuarie – decembrie 2016. 
În structură, balanţa bunurilor şi balanţa veniturilor primare au consemnat deficite mai mari cu 2,774 milioane 
euro, respectiv cu 566 milioane euro, iar balanţa serviciilor şi balanţa veniturilor secundare au înregistrat 
excedente mai mari cu 239 milioane euro, respectiv cu 135 milioane euro. 
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Datoria externă totală a crescut anul trecut cu 1,044 miliarde euro. În structură datoria externă pe termen lung a 
însumat 68,754 miliarde euro la 31 decembrie 2017 (73,2 la sută din totalul datoriei externe), în scădere cu 1,3% 
faţă de 31 decembrie 2016, iar datoria externă pe termen scurt a înregistrat la nivelul de 25,200 miliarde euro 
(26,8% din totalul datoriei externe), în creştere cu 8,3% faţă de 31 decembrie 2016. 
Rata serviciului datoriei externe pe termen lung a fost 20,4% în perioada ianuarie – decembrie 2017, comparativ 
cu 30% în anul 2016. Gradul de acoperire a importurilor de bunuri şi servicii la 31 decembrie 2017 a fost de 5,4 
luni, faţă de 6,3 luni la 31 decembrie 2016. 
Gradul de acoperire a datoriei externe pe termen scurt, calculată la valoarea reziduală, cu rezervele valutare la 
BNR la 31 decembrie 2017 a fost de 86,4%, comparativ cu 90,5% la 31 decembrie 2016. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Premierul Dăncilă, criticată DUR dinspre Bruxelles, după ce a refuzat DEMITEREA lui Darius Vâlcov 
Critici dure vin dispre Bruxelles, după ce premierul a făcut scut în faţa lui Darius Vâlcov, după ce acesta a fost 
condamnat în primă instanţă la 8 ani de închisoare pentru corupţie. Europarlamentarul Siegrfied Mureşan trage 
un semnal de alarmă şi susţine că şefa Executivului nu va mai fi luată în serios de niciun omolog sau partener 
european, ea având un consilier condamnat penal. 
"Este de neacceptat ca prim-ministrul Viorica Dăncilă să considere că apropiatul său, consilierul condamnat la 8 
ani de închisoare pentru corupție Darius Vâlcov, este mai presus decât credbilitatea și buna funcționare a 
guvernului. Niciun omolog, partener european sau reprezentant al mediului de afaceri nu va lua în serios un prim-
ministru care se prezintă la întâlniri cu consilierul economic, cel mai important consilier pentru un șef de guvern, 
care este condamnat penal pentru fapte de corupție.", scrie Siegfried Mureşan pe Facebook. 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat luni, referindu-se la condamnarea în primă instanţă a lui Darius Vâlcov, că nu 
a abandonat niciodată un membru al echipei sale care trece printr-un moment dificil. 
"Nu am abandonat niciodată un membru al echipei mele care trece printr-un moment dificil. Atunci când vom 
avea o hotărâre definitivă, abordarea mea probabil că va fi alta", a declarat Viorica Dăncilă. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Anunț important făcut de Uber: Ce modificare va pune în aplicare compania în privința tarifului 
Uber își schimbă politica! Compania introduce şi în România posibilitatea de a afla tariful exact al curselor de la 
bun început, nu numai cel estimat, ca până acum. 
Uber introduce şi pentru pasagerii din România “upfront pricing” - posibilitatea de a vedea tariful exact al curselor 
înainte de a face o comandă. Până în prezent, utilizatorii puteau vedea doar o estimare a tarifului. Modificarea va 
intra în vigoare de miercuri, 14 februarie, de când aplicaţia va arăta costul exact al unei curse înainte de a plasa o 
comandă, pentru mai multă claritate şi o experienţă mai bună a pasagerilor. 
Astfel, o cursă de la Dristor până la Gara de Nord, într-o oră de vârf, va fi de 15,63 de lei. O cursă de la Piaţa 
Victoriei până la aeroport va fi de 26,09 lei. 
Odată introdusă destinaţia, tariful afişat de aplicaţie va arăta o sumă exactă, care va include: 
- distanţa până la destinaţie, incluzând aici opririle multiple 
- timpul estimat pe baza valorilor istorice de trafic 
- tarifarea dinamică, atunci când e cazul 
- eventuale reduceri promoţionale 
Atunci când intervine tarifarea dinamică, aplicaţia Uber va afişa suma exactă şi mesajul că tarifele sunt mărite ca 
urmare a cererii mari. Atunci când tariful dinamic depăşeşte 3 X tariful de bază, utilizatorii vor fi notificaţi despre 
asta şi li se va cere confirmarea, anunță Agerpres. 
În situaţiile în care pasagerii modifică destinaţia, adaugă o oprire pe parcurs sau timpul petrecut în cursă e mai 
lung decât cel estimat, aplicaţia va actualiza corespunzător valoarea totală a cursei. 
(Sursa: Agerpres)   
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 Cum vor fi recalculate tarifele de referinţă RCA. Anunţul ASF 
Tarifele de referinţă ale poliţelor de asigurare de răspundere civilă auto (RCA) vor fi recalculate după coordonate 
noi, „unele vor creşte, altele vor scădea”, a declarat, într-un interviu pentru MEDIAFAX, Cornel Coca 
Constantinescu, vicepreşedinte al Autorităţii de Supraveghere Financiară - ASF. 
„Aceste tarife vor fi calculate astăzi după alte coordonate decât au fost în anul precedent şi este foarte important 
ca ele să rămână în zona acelui buffer de 36%, numit de noi Factorul N, şi care face diferenţa dintre clienţii cu risc 
scăzut şi mediu şi clienţii cu risc ridicat”, a spus oficialul ASF, al cărui mandat acoperă sectorul de asigurări din 
portofoliul instituţiei. 
„Clasele de bonus-malus influenţează tarifele de referinţă, pentru că apare un factor de corecţie determinat de 
nevoia de a creşte rezervele tehnice sau de a avea în vedere cât la sută vei fi bonusat pentru un anumit număr de 
evenimente”, a menţionat Cornel Coca Constantinescu. 
În interviul pentru MEDIAFAX, vicepreşedintele ASF a mai vorbit şi despre asigurările obligatorii pentru locuinţe 
(PAD), menţionând că în acest an se va schimba legea de funcţionare a PAID (Pool-ul de Asigurări Împotriva 
Dezastrelor) „în aşa fel încât să crească gradul de acoperire cu asigurări” a fondului locativ. 
Oficialul ASF s-a mai referit şi la asigurările din turism, unde „avem în discuţie un proiect de normă pentru ca 
turiştii să fie asiguraţi în cazul insolvenţei unui touroperator”. 
De asemenea, Cornel Coca Constantinescu a mai abordat şi subiectul relaţiei dintre companiile de asigurări şi 
service-urile auto, recomandând să se aibă în vedere şi calitatea serviciilor de reparaţii, nu doar tarifele pentru 
piese şi manoperă. 
Ca obiective pentru anul 2018, oficialul ASF a menţionat încurajarea creării de fonduri mutuale de asigurări, unde 
„avem un vid legislativ”, schimbarea legii PAID, colaborarea cu instituţiile similare din UE pentru convergenţa 
reglementărilor din acest domeniu şi coordonarea pieţelor astfel încât asigurările de viaţă să capete o pondere 
majoritară faţă de cele obligatorii - RCA şi locuinţe. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Răspunsuri surprinzătoare ale Ministrului Transporturilor 
Ministrul Transporturilor, Lucian Șova, a oferit marți presei răspunsuri surprinzătoare privind situația autostrăzilor 
ce ar trebui deschise anul acesta sau a lucrărilor de modernizare pe centura sud București. 
 Spre exemplu, pe centura sud a Bucureștiului se va circula pe două benzi pe sens ”când va fi gata”, a spus Șova 
unor jurnaliști nerăbdători să afle noutăți de la ministru. Aceștia nu au avut mai mult noroc nici în privința 
loturilor de autostradă ce vor fi deschise anul acesta. ”Vor circula pe autostrăzile ce vor fi recepționate”, a răspuns 
Șova cu aceeași ”precizie”. Jurnaliștii au mai putut afla, privind porțiunea de centură a Capitalei cuprinsă între A1 
și DN7 că ”dacă e șantier, înseamnă că se lucrează”. 
Singura informație un pic mai concretă a fost dată de ministru în privința viitorului a 100 de rute locale operate de 
CFR Călători. O decizie privind închiderea acestora nu a fost luată, iar pe unele rute există o medie de 0,42 călători 
pe tren, a spus Șova. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Consilierul Gică Popescu, decizie fermă după plecarea lui Mihai Tudose din fruntea Guvernului 
UPDATE 
Gheorghe Popescu a fost eliberat, la cerere, din funcţia de consilier de stat în cadrul aparatului propriu de lucru al 
prim-ministrului printr-o decizie a premierului Viorica Dăncilă publicată marţi în Monitorul Oficial. 
Printr-o altă decizie de marţi a prim-ministrului, lui Gheorghe Popescu i-a fost acordată calitatea de consilier 
onorific al premierului "în domeniile promovării programelor de sport şi susţinerii proiectelor de dezvoltare a 
structurilor sportive, precum şi în legătură cu organizarea Turneului final al Campionatului European de Fotbal 
2020", cu activitate neremunerată. 
Fostul mare internaţional de fotbal a fost numit în funcţia de consilier de stat în cadrul aparatului propriu de lucru 
al premierului Mihai Tudose printr-o decizie a prim-ministrului publicată în Monitorul Oficial în data de 11 
ianuarie 2018. 
Știrea inițială 
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Desemnat de fostul prim ministru consilier pentru organizarea EURO 2020 în România, Gică Popescu a luat o 
decizie importantă. 
Fostul internațional a cerut schimbarea statutului său din funcția de consilier al primului minstru în consilier 
benevol, informează gsp.ro. Astfel, Gică Popescu nu va fi plătit din bani publici pentru munca la organizarea 
Campionatului European. Pe lângă Popescu, același statut îl vor avea și cei 6 consilieri ai săi. 
Decizia lui Gică Popescu a fost luată pentru a spulbera orice fel de speculații pe marginea ideii că ar fi acceptat 
funcția de consilier pentru a primi salariul de la Guvern. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Ministrul Sănătăţii spune că va milita pentru ca părinţii să fie obligaţi să se informeze cu privire la vaccinarea 
copiilor 
 
Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, a declarat marţi că va milita pentru ca părinţii să fie obligaţi prin lege să se 
informeze cu privire la vaccinarea copiilor, iar dacă refuză acest lucru, să plătească o amendă care va finanţa 
sistemul de sănătate. 
 
"Părerea mea este că noi trebuie să informăm părintele. Dacă nu doreşte să fie informat, să îl oblig să se 
informeze. Şi dacă nu doreşte să se informeze, să plătească o amendă, pentru că statul român investeşte bani în 
tot ceea ce foloseşte individul. (...) Aşa cum statul oferă, şi părintele poate să îmi ofere măcar dreptul de a-l obliga 
să înveţe. Dar nu am spus niciodată că o să luăm un copil de mână şi o să-l ducem să îl obligăm să se vaccineze. 
Niciodată nu am spus asta, dar obligativitatea de a se informa voi milita să fie cuprinsă în lege", a afirmat ministrul 
într-un interviu la Libertatea live. 
 
Potrivit ei, dacă există epidemii, categoric un copil nevaccinat nu va fi primit în şcoală, dar nu pentru a-l 
discrimina, ci pentru a nu-l îmbolnăvi. 
 
"(...) În momentul în care eu trimit un copil într-o comunitate unde posibil e o epidemie de rujeolă, de exemplu, şi 
se îmbolnăveşte, nu tot statul român este făcut vinovat? Acel părinte care nu îl vaccina va spune: 'da, dar statul 
nu m-a obligat, nu a făcut'. (...) Trebuie să se informeze", a adăugat Pintea. 
 
Sorina Pintea a afirmat că s-a exprimat în favoarea vaccinării şi că a fost jignită pe reţele de socializare pentru 
acest lucru. 
 
"M-am arătat pro vaccinare şi am fost foarte jignită pe reţele de socializare. Şi nu înţeleg de ce, pentru că aşa cum 
cineva are o opinie, şi eu pot să am o opinie şi o spun public. (...) În calitate de ministru al Sănătăţii pot să îmi 
exprim o opinie fără să fiu jignită", a subliniat ea. 
 
Ea a dezminţit unele zvonuri potrivit cărora România ar fi achiziţionat vaccinuri din Kazahstan. 
 
"Am auzit o poveste foarte ciudată că s-au achiziţionat vaccinuri din Kazahstan... Nici vorbă, nici vorbă, credeţi-
mă, există oameni responsabili. Este vorba totuşi de copiii noştri, marea majoritate suntem părinţi", a mai spus 
Pintea. 
 
Ea a mai declarat că unul dintre obiectivele mandatului său este elaborarea unui cod de legi privind sănătatea.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Alertă în Marea Neagră. Navă încărcată cu petrol, pericol de scufundare 
Autorităţile portuare au intervenit în cursul nopţii de marţi spre miercuri pentru salvarea unei nave care 
transporta produse petroliere, pavilion Republica Moldova, la bordul căruia se aflau şapte persoane, după ce 
aceasta începuse să ia apă în sala maşinilor. 
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Directorul Exploatare din cadrul Agenţiei Române de Salvare a Vieţii Omeneşti pe Mare (ARSVOM), Iulian Creţu, a 
declarat pentru News.ro, că nava Delfi, pavilion Republica Moldova, a solicitat ajutorul autorităţilor portuare, 
după ce începuse să ia apă în sala maşinilor. 
La faţa locului s-a deplasat nava Topaz pentru preluarea celor şapte membri ai echipajului, dar aceştia nu au dorit 
să părăsească tancul petrolier. În cele din urmă, Delfi a fost adusă de un remorcher în dana 128 a Portului 
Constanţa Sud Agigea în cursul dimineţii de miercuri. 
Comandamentul navei a avut nevoie de îngrijiri medicale în momentul sosirii la ţărm, primind asistenţă de 
specialitate din partea unui echipaj de ambulanţă, dar nu a fost nevoie de transportul acestuia la spital. 
Iulian Creţu a mai afirmat că în prezent specialiştii ARSVOM se află la bordul navei pentru a scoate apa din sala 
maşinilor şi a identifica fisura, care după spusele echipajului, ar avea doi metri. 
Echipajul este format din marinari din Rusia, Ucraina şi Republica Moldova. 
Nava Delfi a fost construită în anul 1977, iar în momentul apariţiei problemelor, nava de transport produse 
petroliere se îndrepta către Portul Constanţa de la Odessa. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 UE, decizie-ȘOC! Ora de vară dispare. Parlamentul European a luat hotărârea cu majoritate de voturi 
Uniunea Europeană a decis, prin majoritatea voturilor deputaților, ca anul să nu mai fie împărțit în ora de iarnă și 
ora de vară. Astfel, s-ar putea ca luna viitoare să nu mai fim nevoiți să dăm ceasul înainte, scrie Playtech.ro. 
La sfârșitul anului trecut, Lituania a înaintat o cerere prin care îi cerea Uniunii Europene să renunțe la ora de vară. 
Asta pentru că era inutilă și punea în dificultate mare parte din locuitori. Lituania susținea că majoritatea 
oamenilor consideră enervant că trebui să-și adapteze ceasurile de două ori pe an. 
Că are sau nu sens, nici nu mai contează. Cert este că rezoluția a fost votată de majoritatea deputaților, urmând 
ca România și restul statelor membre să o adopte, după ce își vor da acordul. 
Deputații europeni au acționat în consecință, după ce au luat în calcul mai multe variante. Prima ar fi disconfortul 
creat de schimbarea ceasului de două ori pe an, a celui fizic dar și biologic. În plus, deși s-a crezut că zilele mai 
lungi din timpul verii ajută la economisirea energiei, lucrurile stau puțin diferit. Unele studii au arătat că, în mare 
parte, energia este economisită, dar nu la nivelul scontat. Deci e degeaba. 
Dintre cei 549 de deputați prezenți, o majoritate de 384 au votat să se renunțe la cele două fusuri orare de peste 
an, iarnă și vară. Astfel, ora de vară ar urma să fie scoasă din practică, iar ora de iarnă să fie valabilă pe întreg 
parcursul anului. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
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